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rada iiP zaczyna myśleć o kosztach i korzyściach
D ane o środowisku, koszty 

i korzyści z budowy infra-
struktury informacji przestrzen-
nej oraz standardy informa-
cji 3D – to tematy podjęte 
podczas posiedzenia Rady 
Infrastruktury Informacji Prze-
strzennej, które odbyło się 
11 września. Dokonano prze-
glądu stanu IIP dotyczącego 
tematów danych przestrzen-
nych, dla których organem 
wiodącym jest minister środo-
wiska (są to: obszary chronio-
ne, strefy zagrożenia natural-
nego, warunki atmosferyczne, 
warunki meteorologiczno-geo-
graficzne oraz rozmieszczenie 
gatunków). Omówiono kwe-
stie związane z koniecznością 
udostępniania większej liczby 

Zespół ten:
lprzygotowałby i publikował 
wytyczne techniczne dotyczą-
ce realizacji opracowań 3D 
(zamówienia publiczne, para-
metry techniczne, jakość opra-
cowań itp.);
lzająłby się upowszechnie-
niem wykorzys tania informa-
cji zawartej w opracowaniach 
3D wraz ze wskazaniem po-
tencjalnych obszarów ich za-
stosowania.
Główny geodeta kraju Gra-
żyna Kierznowska obieca-
ła wsparcie podmiotom, które 
zwrócą się o pomoc, i zadekla-
rowała współpracę w przygo-
towaniu warsztatów na temat 
opracowań 3D. 

Źródło: rada iiP, JK

s krócone wywiady prze-
prowadzane z profesora-

mi publikowaliśmy na łamach 
GEODETY. Pełne wersje roz-
mów wraz z wyborem zdjęć 
znalazły się w drukowanej 
monografii, a jej elektroniczna 
wersja niedawno została udo-
stępniona na Geo forum.pl. 
Mowa oczywiście o „Poczcie 
Profesorów Wydziału Geo-
dezji i Kartografii Politechni-
ki Warszawskiej” wydanym 
drukiem w 2016 r. z okazji 
jubileuszu 95-lecia Wydzia-
łu. Projekt został zrealizowany 
przez konsorcjum w składzie: 
Wydział Geodezji i Kartografii 
PW, GEODETA Sp. z o.o. (wy-
dawca miesięcznika GEODE-
TA i portalu Geoforum.pl) oraz 
dr Stanisław Nazalewicz (arty-
sta fotografik).
Dlaczego przypominamy 
o tej publikacji właśnie teraz? 
21 września na Politechnice 
Warszawskiej odbyło się spo-
tkanie okolicznościowe zwią-
zane z zakończeniem projektu. 
Dziekan Alina Maciejewska 
wręczyła profesorom tytular-

Poczet Profesorów 
uhonorowany

nym portrety, które były wy-
konane na potrzeby „Pocztu 
Profesorów”, a młodym pra-
cownikom nauki – egzempla-
rze monografii.

N atomiast wykonawcy pro-
jektu: Katarzyna Pakuła-

-Kwiecińska, Zbigniew Lesz-
czewicz, Jerzy Przywara oraz 
Stanisław Nazalewicz, zostali 
wyróżnieni przez władze Wy-
działu dyplomami z podzięko-
waniem za podjęcie wydania 
oraz opracowanie tej niepo-
wtarzalnej monografii. „Gratu-
luję także przeprowadzonych 
z Profesorami wywiadów – pi-
sze dziekan Alina Maciejew-
ska – co pozwoliło stworzyć 
unikatową opowieść, która 
przedstawia nie tylko aspekty 
życia zawodowego oraz pry-
watnego bohaterów Pocztu, 
ale ukazuje również historię 
Wydziału. Ta niezwykła publi-
kacja to uhonorowanie wybit-
nych profesorów tytularnych 
związanych z WGiK, ale rów-
nież cenne źródło informacji 
o ich doświadczeniach zawo-

dowych, rozwijaniu pasji, dro-
dze do realizacji zamierzonych 
celów. Informacje te mogę być 
inspiracją dla młodszych pra-
cowników naszego Wydziału, 
których kariera zawodowa do-
piero zaczyna nabierać tempa. 
Właśnie na tym polega wyjąt-
kowość monografii”.

J ako autorzy możemy tylko 
dodać, że była to ciężka 

praca, ale i wspaniała przy-

goda. Złożyliśmy w ten spo-
sób hołd naszej Alma Mater. 
Dziękujemy za zaufanie, jakim 
obdarzyli nas wszyscy profe-
sorowie, pozwalając wejrzeć 
w głąb swojego życia. Szcze-
gólne podziękowania kieru-
jemy do pani dziekan Aliny 
Maciejewskiej, bez której de-
terminacji monografia ta praw-
dopodobnie by nie powstała, 
a na pewno nie ukazałaby się 
w wersji drukowanej.
„Poczet Profesorów” jest jesz-
cze do kupienia w Księgarni 
Geoforum.pl, a elektronicz-
na wersja publikacji jest do 
pobrania (bez ograniczeń) 
w zakładce Geowiedza na 
Geoforum.pl.

redakcja

Dziekan Alina Maciejewska, 
redaktorzy Katarzyna Pakuła-
-Kwiecińska i Jerzy Przywara

usług w tym obszarze oraz 
konwersji rozwiązań klasycz-
nych (plików PDF) do postaci 
usług. Jako zalecenie Rada 
przyjęła potrzebę opracowa-
nia założeń budowy jednego 
węzła IIP dla tych tematów.

u zgodniono, że przygoto-
wanie obszernej analizy 

kosztów i korzyści IIP w Polsce 
jest dobrym pomys łem, ale 
pod warunkiem, że zostanie 
zrealizowana dla obszarów 
uznanych za priorytetowe, 
np. ZSIN-u czy zagospo-
darowania przestrzennego. 
Uczestnicy spotkania zwró-
cili uwagę, że należałoby 
w niej uwzględnić aspek-
ty dostępnoś ci danych, ich 

wiarygodności i aktualnoś ci. 
Zaakceptowano propozycję 
przewodniczącego Radosła-
wa Wiśniewskiego, zgodnie 
z którą każdy członek Rady 
oraz organy wiodące niere-
prezentowane w niej zostaną 
poproszone o określenie naj-
ważniejszych, ich zdaniem, 
celów i priorytetowych obsza-
rów rozwoju IIP. Będzie to ma-
teriał wyjściowy do dalszych 
prac.

c złonkowie Rady IIP zaak-
ceptowali wniosek doty-

czący powołania zespołu za-
daniowego, który zająłby się 
problematyką przygotowywa-
nia, realizacji i wykorzystania 
opracowań w obszarze 3D. 
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http://geoforum.pl/?menu=46881,47322&link=geowiedza-poczet-profesorow-pw
http://geoforum.pl/?menu=46881,47322&link=geowiedza-poczet-profesorow-pw
http://geoforum.pl/?menu=46976,47320&page=bookstore&id=620&link=poczet-profesorow-wydzialu-geodezji-i-kartografii-pw

